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Stop JJOO convoca una manifestació 

d’àmbit nacional a Puigcerdà amb suports 

com el de l’ANC o Unió de Pagesos 

 

La Plataforma Stop JJOO ha anunciat la convocatòria d’una manifestació 
d’àmbit nacional a Puigcerdà en contra de la candidatura dels Jocs Olímpics 
d’Hivern al Pirineu el 2030. Tal com han anunciat els seus portaveus, Bernat 
Lavaquiol i Núria Sauquillo, la marxa es farà el 15 de maig i pretén aglutinar a 
gent de tot el país i també de l’Aragó. 

En aquest sentit, Lavaquiol ha anunciat el suport d’entitats com l’Assemblea 
Nacional de Catalunya o Unió de Pagesos, així com d’àmbits territorials o 
sectorials com No al Trasvassament, a les Terres de l’Ebre, o el col·lectiu que 
s’oposa a l’ampliació del Port de Barcelona. 

L’objectiu és que la marxa congregui a gent vinguda de tot Catalunya i també 
de l’Aragó. En aquest sentit, Lavaquiol ha avançat que pròximament 
s’anunciarà la constitució d’una plataforma contrària als Jocs també en aquesta 
comunitat. 

Lavaquiol ha tornat a insistir en la necessitat que la consulta es faci a l’Alt 
Pirineu i Aran i també al Berguedà, el Ripollès i el Solsonès. Des de la 
Plataforma Stop JJOO creuen que el Govern vol excloure poblacions com 
Berga perquè la posició majoritària de la població és contrària als Jocs 
Olímpics d’Hivern. “A Berga hi ha una bossa de població molt crítica amb els 
projectes d’especulació urbanística, hi ha una ciutadania que té una 



consciència ambiental i social desenvolupada i el Govern està intentant 
assegurar-se que guanyarà la consulta; això ho fa, per una banda, excloent a la 
ciutadania que més s’oposa al projecte i, de l’altra, convocant la consulta al mig 
de l’estiu, quan molta gent del Pirineu estarà a fora, de vacances”, ha assegurat 
Lavaquiol. 

 

Lavaquiol i Sauquillo a Espui. / G.L.T. 

A més, també ha denunciat que el Govern “no dona informació del projecte 
olímpic” i ha afegit que “la consellera Vilagrà ens ha assegurat que s’anirà a 
votar sense tenir el projecte olímpic, sense el pressupost i sense l’estudi 
d’impacte ambiental”. Per tot plegat, des de la Plataforma consideren que no es 
donen les “garanties democràtiques” requerides per a una consulta. 

D’altra banda, els portaveus de la Plataforma han tornat a demanar que la 
pregunta de la consulta sigui clara i específica sobre els Jocs Olímpics. En 
aquest sentit, Lavaquiol ha assegurat que “veiem que Esquerra i Junts no es 
posen d’acord sobre la pregunta, ja que Junts i el Comitè Olímpic Espanyol no 
volen que es faci la consulta. Com que aquesta s’ha de fer perquè és un 
mandat parlamentari, estan pressionant perquè la pregunta no sigui clara, que 
sigui tipus arbre i que una de les tres preguntes inclogui els Jocs”. Lavaquiol ha 
detallat que, “segons la informació que ens ha arribat, volen que la pregunta 
sigui: ‘Està vostè d’acord amb que es faci un projecte olímpic que serveixi per 
donar un desenvolupament territorial al Pirineu per fixar població i que no tingui 
cap tipus d’impacte ambiental’. Des de la Platafroma, ha afegit, “exigim que la 



pregunta sigui: ‘Està vostè d’acord que el Pirineu aculli uns jocs olímpics?’, i la 
resposta ha de ser si o no”. 

Sauquillo i Lavaquiol han fet aquesta compareixença a Espui, al costat de 
l’estructura de formigó que havia d’acollir l’estació de sortida del telecabina de 
la fallida estació d’esquí de Vallfosca Interllacs, una obra que han qualificat de 
“projecte especulatiu” i “pelotazo urbanístic”. Un projecte, han afegit, “que va en 
la mateixa línia que els Jocs Olímpics d’Hivern, que és el d’especular amb la 
indústria turística i de la construcció”. 

 

 


